
MUDr. Darina Aleksijevió _ zápis z obhajoby dne24.2.2014, obor: Pediatrie:

1. V pourazové době 6 měsíců se již neobjevují dva pacienti s apalick;ým syndromem- co se
s nimi stalo?

ZemÍe|i během tří měsíců od urazu a nebyli již do dalšího vyšetření zahrnuti.

2. }lÍ.áte zkušenosti u pacientů s epileptickými stavy ohledně jejich event. hormonálního
deficitu v důsledku křečí ?
Tuto skupinu jsme podrobně nezkoumďi, i kdyŽ je velmi pravděpodobné, že ma|á
mikrotraumata mozkové tkaně se mohou při křečích typu grand- mal objevit a bylo by jistě
zqimavé se v budoucnu na tuto skupinu dětí zaměřit.

3. V akutní postraumatické fazije velký počet hormonálních postižení' nemyslíte,ž e je to
dano i medikamenty?
Ano, samozŤqmé, proto jsme hodnotili skupinu úplně zvlášt. zejménapodávtíní kortikoidů
v akutní fazi je poměrně časté, proto j sme odběr kortizolu v poúrazov é fázi ani neprov ádéIi,
protože by byl výsledek zkreslen. Jak jsme zmiňovali, akutní faze je velmi často transitorní a
dojde k úplné úpravě stavu. Chtěli jsme ji ale také vyhodnotit a spíš určit možnou souvislost
akutních změn a následných dlouhodobých hormonálních poruch. ..

4. Jaké je další sledování pacientů zYaší studie? IJkončujete jejich sledoviíní rok po úraze?
Ne, všichni pacienti i nadále navštěvují endokrinologickou poradnu a pravidelně ďocházejína
kontroly. nelze vyloučit event. možný projev hormonální poruchy i delší dobu po ttazenež je
12 měsíců.

5. Nemyslíte si, že na konečném čísle pacientů s dlouhodobou hormonální poruchou se také
podepisuj e možná autoimunitrrí odpoveď organismu na israz mozku?
patoffziologická kosekvecne hormonální poruchy může bytrŮzné a určitě imožná
autoimunitrrí odpověď organismu na insult by mohla hrát roli, ale nevím, jak přesně bychom
to mohli hodnotit. Důsledek obojího je ale stejný _ vyurstí v klinickou poruchu hormonálního
spektra, kterou se snďímě objevit a léčit. Samozřejmě zamyšlení nad tímto mechanismem do
budoucna je zqímavé...

6. chystiíte se nějak edukovat další lékďe ohledně posttraumatické endokrinní péěe o týo
pacienty?
Ano, chystiáme sí,t přednášek pro nemocnice a PLDD a budeme se snažit je získat ke
spoluprácí ,aby byla péče o tyto pacienty komplexnější.


